
Protokół Nr III/18 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 21 grudnia 2018 roku 
 
 

Otwarcie obrad – godz. 15.42 
Zamknięcie obrad – godz. 19.21 
 
Ad. 1 
 
Obrady III sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając osoby 
uczestniczące w sesji.   
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RM - stwierdził, że dzisiejsza sesja zwołana została zgodnie z zasadami 
określonymi w Statucie Gminy, w związku z czym stwierdził prawidłowość jej zwołania.  

 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM - przedstawił porządek obrad sesji w dniu 21 grudnia 2018r.: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 
4. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 
5. Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z poprzedniej 
sesji. 
6. Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie za rok 2018 z zakresu zgłaszanych wobec Gminy Radków żądań 
związanych z uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz 
wydanych decyzji ustalających opłaty planistyczne. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmianie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z siłowni na terenie Gminy 
Radków                 - DRUK NR 1 

b) o zmianie uchwały w sprawie zasad przekazywania sołectwom składników mienia do 
korzystania                 - DRUK NR 2 

c) regulaminu dostarczania wody i odbioru ścieków                 - DRUK NR 3 
d) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Radków w zakresie 

dożywiania dzieci i młodzieży na lata 2019-2023            - DRUK NR 4 
e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019-2023               - DRUK NR 5 

f) uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2019 oraz Miejsko - Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomani na rok 2019              - DRUK NR 6 

g) ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Radkowie na 2019 rok          - DRUK NR 7 



h) zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radków                 - DRUK NR 8  

i) zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok          - DRUK NR 9  
j) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków               - DRUK NR 10  
k) budżetu Gminy Radków na 2019 rok                     - DRUK NR 11  
9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 
przedstawionego porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że zmiana dotyczy korekty jaka winna być rozważona związana jest ze 
zmianą uchwał w sprawie gospodarowania odpadami na terenie Gminy. Burmistrz wniósł na 
podstawie § 25 ust. 1 Statutu Gminy Radków zgodnie ze stanowiskiem wypracowanym na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej, które odbyło się w dniu 19 grudnia 2018r., a 
także mając na uwadze bieżące potrzeby wniósł o zmianę porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu do pkt 8 następujących projektów uchwał i o oznaczenie ich numerami 
druków: 

DRUK NR 1 o zmianie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi odebranymi z nieruchomości położonych na 

terenie Miasta i Gminy Radków oraz ustalenia stawki tej opłaty                                                                

DRUK NR 2 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, oraz 

ustalenia terminów i miejsca składania deklaracji  

DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne  

DRUK NR 4 o zmianie uchwały w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub innej 

nieruchomości wykorzystanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe jedynie przez część roku 

DRUK NR 5 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli domków letniskowych 

lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe  

DRUK NR 6 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018 oraz Miejsko - Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2018.  
 
Jednocześnie wniósł o zmianę numeracji druków dotychczas ujętych w porządku obrad 

rozpoczynając numerację od Druku Nr 7 - dotychczasowy DRUK NR 1. 

Burmistrz wniósł również następujące autopoprawki do projektów uchwał, które inny być 

uwzględnione jedynie w przypadku zmiany porządku obrad i podjęcia przez Radę Miejską 

uchwał wprowadzonych do porządku obrad dzisiejszej sesji:  

Dotychczasowy Druk nr 8 - uchwała o zmianie w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Radków - w związku ze zmianami zaproponowanymi do 



druku nr 9, 10 i 11 niezbędne jest dokonanie autopoprawek w załączniku nr 2 

przedsięwzięcia oraz w załączniku nr 3 objaśnienia zgodnie z uzasadnieniem.   

Dotychczasowy Druk nr 9 - uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 

2018 rok - w związku z koniecznością przekwalifikowania zaciągniętej przez Gminę Radków 

w BGK pożyczki krótkoterminowej na długoterminową - przesunięcie refundacji poniesionych 

wydatków zadania pn. Przebudowa starej zabytkowej remizy strażackiej w Suszynie z IV 

kwartału 2018r. na I kwartał 2019r. skutkiem zmiany będzie kwota 133 673,00 zł niezbędne 

jest dokonanie następujących autopoprawek. Burmistrz dodał, że Gmina nie ponosi żadnej 

winy operacyjnej, wszystko jest opóźnione o wiele miesięcy w zakresie rozliczeń 

wzajemnych. W związku z tym, że środki które powinny przejść między Urzędem 

Marszałkowskim a GBK nie zostały dotychczas uregulowane i nie można ryzykować 

przekroczenia tej daty poza określony termin. Dlatego zmniejszono plan dochodów o kwotę 

133 673,00 zł w dziale 921, rozdział 92195 § 6207 a zwiększono plan przychodów o kwotę 

133 673,00 zł § 903  

- w związku z otrzymaniem zaliczki na zadanie pn. Kurs na edukację podniesienie wiedzy i 
kompetencji dzieci i młodzieży w Gminie Radków - Ścinawka Dolna niezbędne jest 
dokonanie autopoprawki poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 155 345,00 zł w 
dziale 801 rozdział 90195 w § 2057 i §2059 
- zwiększono plan podatku od spadku i darowizn o kwotę 11 000,00 zł oraz podatku od 
nieruchomości od osób fizycznych o kwotę 20 000,00 zł - wyjaśnił, że są to realne kwoty, 
które wpłynęły na rachunek budżetu Gminy Radków 
- w związku z planowaną zmianą preliminarza na realizację zadań Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - kwota 793,00 zł zmieniono plan 
dochodów dział 756 rozdział 75618 § 0480 oraz w planie wydatków dział 851 rozdział 85154 
§ 4300 - dodał, że zmiana została wymuszona rozliczeniami i niewykorzystaniem środków w 
tym programie 
- zmieniono plan wydatków w dziale 750 Administracja publiczna o kwotę 56 745,00 zł 
- zmieniono plan wydatków w dziale 757 Obsługa długu publicznego o kwotę 6 000,00 zł 
- zmieniono plan wydatków w dziale 851 Ochrona zdrowia o kwotę 793,00 zł 
- zmieniono plan wydatków w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego o kwotę 
25 000,00 zł 
- zmieniono plan wydatków w dziale 926 Kultura fizyczna o kwotę 98 600,00 zł 
 
Dotychczasowy Druk nr 10 - uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Radków -  w związku z planowaną zmianą stawek za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Radków na 2019 rok skutkiem zmian jest kwota 
337 468,00 zł  oraz koniecznością przekwalifikowania zaciągniętej przez Gminę Radków w 
BGK pożyczki krótkoterminowej na długoterminową dotyczy przesunięcia refundacji 
poniesionych wydatków zadania pn. Przebudowa starej zabytkowej remizy strażackiej w 
Suszynie z IV kwartału 2018r. na I kwartał 2019r. o kwotę 133 673,00 zł niezbędne jest 
dokonanie następujących autopoprawek: 
 

- w pozycji dotyczącej 2018 roku załącznika nr 1 WPF dokonuje się zmian w zakresie 

dochodów - zmniejszenie o kwotę 133 673,00zł, przychodów - zwiększenie o kwotę 
133 673,00 zł, kwoty długu - zwiększenie o kwotę 133 673,00 zł oraz wskaźników 
dotyczących art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

 - w pozycji dotyczącej 2019 roku załącznika nr 1 WPF-u dokonuje się zmian w zakresie 
dochodów - zwiększenie o kwotę 471 141,00zł, wydatków - zwiększenie o kwotę 337 468,00 
zł, rozchodów - zwiększenie o kwotę 133 673,00 zł oraz wskaźników dotyczących art. 243 
ust. 1 ustawy o finansach publicznych 



- w załączniku nr 2 WPF przedsięwzięcia  zmieniono rodzaj wydatku z bieżącego na 
inwestycyjny zadania pn. Udostępnianie i użytkowanie kulturowego i przyrodniczego 
dziedzictwa w Dorzeczu Ścinawki  - zachowując limity zobowiązań 

- w załączniku nr 3 WPF objaśnienia - dostosowano opisy  do zaproponowanych zmian. 

Dotychczasowy Druk nr 11 - uchwała w sprawie budżetu gminy Radków na 2019 rok 

- związku z planowaną zmianą stawek za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
terenie gminy Radków na 2019 rok niezbędne jest dokonanie następujących autopoprawek: 

- zwiększenie planu dochodów o  kwotę 337 468,00 zł  - dział 900, rozdział 90002, § 0490 

- zwiększenie planu wydatków o  kwotę 337 468,00 zł  - dział 900, rozdział 90002, grupa 
paragrafów 1100. 

W związku z informacją otrzymaną z Działu Autoryzacji, Płatności i Sprawozdawczości 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego o przesunięciu z IV kwartału 2018 
roku na I kwartał 2019 roku refundacji poniesionych wydatków przez Gminę Radków na 
zadanie pn. Przebudowa starej zabytkowej remizy strażackiej w Suszynie wraz z 
dostosowaniem jej do pełnienia funkcji muzeum minerałów wraz z rozbudową budynku 
świetlicy wiejskiej w Suszyńskie na „Suszyńskie Centrum Kultury i Tradycji” niezbędne jest 
dokonanie następujących autopoprawek: 

- zwiększenie planu dochodów o kwotę 133 673,00 zł - dział 921, rozdział 92195, § 6207, 

- zwiększenie planu rozchodów o kwotę 133 673,00 zł - § 963. 

Zmiana dotyczy przekwalifikowania pożyczki zaciągniętej przez Gminę Radków z BGK. 

W związku ze zmianami wyżej wymienionymi należy dokonać autopoprawki w treści projektu 
uchwały oraz jej załącznikach, tj.; 

- w zakresie dochodów zmiana kwot w § 1 uchwały oraz w załącznikach nr 1 i 2, 

- w zakresie wydatków zmiana kwot w § 2  uchwały oraz w załącznikach nr 3 i 4, 

- w zakresie rozchodów zmiana kwoty nadwyżki budżetu oraz kwoty rozchodów w § 3 
uchwały oraz w załączniku 7, 

- w zakresie dochodów i wydatków dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi na 
2019 rok zmian kwot w § 6 ust. 3 oraz w załączniku nr 11, 

- w zakresie rezerwy na zarządzanie kryzysowe zwiększenie o kwotę 2 000,00 zł z 
równoczesnym zmniejszeniem w tej samej wysokości rezerwy ogólnej - zgodnie z  art. 26 ust 
4 ustawy o zarządzaniu kryzysowym winna wynieść nie mniej niż 0,5% wydatków budżetu 
JST, pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, wydatki na wynagrodzenia i pochodne oraz 
wydatki na obsługę długu. Stąd niezbędne jest dokonanie autopoprawki w § 4 uchwały oraz 
w załącznikach nr 3 i 4. 

Ponadto w związku z  koniecznością doprecyzowania zapisów dotyczących przeznaczenia 
nadwyżki budżetu niezbędne jest dokonanie autopoprawki w zapisach § 3 poprzez dodanie 
treści, że nadwyżka zostanie przeznaczona na wykup obligacji komunalnych wyemitowanych 
w latach ubiegłych. 

Burmistrz - wyjaśnił, że przedstawił wiele zmian, które głównie dotyczą opóźnionych 
rozliczeń budowy Centrum w Suszynie oraz z aktualizacją cen dotyczących obsługi odpadów 
komunalnych. Poprosił o przyjęcie zmian.  
  
Przewodniczący RM - stwierdził kworum i przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o 
zmianę porządku obrad zgłoszonym przez Burmistrza: 
Głosowało 13 radnych: za - 13     przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 



 
Przewodniczący RM - stwierdził, że w wyniku głosowania porządek obrad został zmieniony. 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 5   
 
Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 30 
listopada 2018r. był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz zamieszczony 
został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie. 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 30 listopada 2018r. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania międzysesyjnego. 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 1 
grudnia 2018 roku do 21 grudnia 2018 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).   
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
 
Janusz Gorczycki - zapytał, jakie skutki spowoduje wstrzymanie decyzji środowiskowej przez 
Burmistrza, czy może to spowodować zablokowanie koncesji wydobycia pola wschód.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że w decyzji własnej o uchyleniu decyzji z 2006 roku dotyczącą 
wydobycia kopaliny pola wschód została wyczerpana pełna procedura. Decyzja 
obowiązująca została wygaszona a decyzja z grupy środowiskowych wiąże się z bardzo 
ważnymi konsekwencjami. Jeżeli dotyczą kopalin jest to równoznaczne z utratą prawa do 
korzystania z koncesji. 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania z zakresu zgłaszanych 
wobec Gminy Radków żądań związanych z uchwaleniem miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego oraz wydanych decyzji ustalających opłaty planistyczne. 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie za rok 2018 z zakresu zgłoszonych wobec Gminy Radków 
żądań związanych z uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
oraz wydanych decyzji ustalających opłaty planistyczne (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań.  
 
O godz. 1703 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz.1721 Przewodniczący RM wznowił obrady 
 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RM - poinformował, że do przedstawienia treści projektów uchwał 
wyznaczył Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Alicję Surdykę. 
 



DRUK NR 1 o zmianie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi odebranymi z nieruchomości położonych na 

terenie Miasta i Gminy Radków oraz ustalenia stawki tej opłaty                                                                

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 1.  

Stanisław Hajłasz - zapytał Pana Mirosława Pejskiego jaki będzie wynik na koniec roku 

wprowadzając nowe stawki. 

Mirosław Pejski - kierownik referatu gospodarki komunalnej i mieszkaniowej - wyjaśnił, że 

nowe stawki zapewniają w budżecie kwotę 2 089 000 zł i obejmują sfinansowanie całego 

systemu gospodarki odpadami komunalnymi w roku 2019.  

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  10  przeciw - 3   wstrzymała się - 1. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 2 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, oraz ustalenia terminów i miejsca składania deklaracji  

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 2.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  10  przeciw - 3   wstrzymała się - 1. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne  

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 



Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 3.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  10  przeciw - 3   wstrzymała się - 1. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 4 o zmianie uchwały w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub innej 

nieruchomości wykorzystanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe jedynie przez 

część roku 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 4.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  13  przeciw - 0   wstrzymała się - 1. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 5 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

domków letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 

rekreacyjno - wypoczynkowe  

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 5.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  13  przeciw - 0   wstrzymała się - 1. 



Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 6 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018 oraz Miejsko - 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2018  
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 6.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 
DRUK NR 7 o zmianie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z siłowni na terenie 
Gminy Radków         
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   



Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 7.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 
DRUK NR 8 o zmianie uchwały w sprawie zasad przekazywania sołectwom składników 
mienia do korzystania    
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 8.  

Janusz Gorczycki - zapytał, czy majątek sołectwa musi zostać oddany do Gminy w 

głosowaniu na zebraniu wiejskim. 

Burmistrz - wyjaśnił, że sołectwa nie posiadają majątku. Jest to scalony majątek Gminy, który 

jest użyczany lub dzierżawiony sołectwom. Gmina będzie dysponowała tym majątkiem 

stosownie do potrzeb. 



Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 
DRUK NR 9 w sprawie regulaminu dostarczania wody i odbioru ścieków 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 9.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 11 radnych:   za -  11  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 



DRUK NR 10 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy 
Radków w zakresie dożywiania dzieci i młodzieży na lata 2019-2023  
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 10.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 11 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019-2023     
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 



Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 11.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 12 w sprawie uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019 oraz Miejsko - Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2019  
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 



Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 12.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 13 w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Radkowie na 2019 rok 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 13.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

O godz. 1801 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1812 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
DRUK NR 14 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem autopoprawki. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 14.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 



Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 
DRUK NR 15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok 
 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem autopoprawki. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 15.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 



DRUK NR 16 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem naniesionej 

autopoprawki. 

Przewodniczący RM - poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała uchwałę nr XII/74/2018r. Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie  

opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków 

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2019 (opinia stanowi załącznik 

do protokołu). 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 16.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 



DRUK NR 17 w sprawie budżetu Gminy Radków na 2019 rok 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem naniesionej 

autopoprawki. 

Przewodniczący RM - poprosił Wiceprzewodniczącą o odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała uchwałę nr XII/73/2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 10 grudnia 2018 roku w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Radków projekcie uchwały budżetowej na 

2019 rok (opinia stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodniczący RM - poprosił Przewodniczącego komisji budżetu, planowania i mienia 

komunalnego o przedstawienie opinii komisji 

Piotr Trybus - Przewodniczący komisji budżetu, planowania i mienia komunalnego odczytał 

pozytywną opinię komisji w sprawie przyjęcia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 

Radków oraz budżetu Gminy Radków na 2019 rok. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały 

Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 17.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 



Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

Ad. 9 

Przewodniczący RM - odczytał pismo Burmistrza Miasta i Gminy dotyczące wytypowania 

przedstawicieli Rady Miejskiej w Radkowie do pracy w Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniach Komisji RM zgłosiły się dwie osoby 

radna Czesława Jarzyńska i radny Dawid Wnęk. 

Przewodniczący RM - zapytał, czy radni podtrzymują wolę pracy w Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej. 

Radna Czesława Jarzyńska wyraziła wolę pracy w SKM. 

Radny Dawid Wnęk wyraził wolę pracy w SKM. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i poddał pod głosowanie, aby przedstawicielami 

Rady Miejskiej w SKM byli radni: Pani Czesława Jarzyńska i Pan Dawid Wnęk. 

Głosowało 13 radnych:  za - 11  przeciw - 0   wstrzymało się - 2 - w wyniku głosowania w/w 

osoby zostały wskazane do pracy w SKM. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM - odczytał pismo Burmistrza Miasta i Gminy dotyczące wytypowania 

przedstawicieli Rady Miejskiej w Radkowie do pracy w komisji ds. przeprowadzania 

przetargów na zbycie, dzierżawę, najem i użytkowanie gminnych nieruchomości. 

Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniach Komisji RM wypracowano 

stanowisko aby w pracach w/w komisji pracowali radni zgodnie z właściwością miejscową ze 

względu na położenie nieruchomości będącej przedmiotem przetargu. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i poddał pod głosowanie w/w propozycję. 

Głosowało 14 radnych:  za - 14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0 - w wyniku głosowania 

propozycja została przyjęta. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Czesława Jarzyńska - zapytała w imieniu mieszkańców czy w dniu Wigilii lampy będą się 
świeciły całą noc. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że taka tradycja trwa od kilku lat. Lampy będą świeciły całodobowo z 
okazji Świąt i Nowego Roku. 
 
Agnieszka Mandryk - Kryniecka  - radna powiatu kłodzkiego - przedstawiła się oraz 
zaoferowała współpracę na szczeblu gminnym i powiatowym. Poprosiła wszystkich o czynny 
udział w głosowaniu nad budżetem obywatelskim poprzez stronę internetową powiatu 
kłodzkiego do dnia 31 grudnia br. Zachęciła do poparcia i zgłaszania sugestii dotyczących 
funkcjonowania PKS na terenie gminy. Złożyła wszystkim życzenia świąteczne. 
 
Przewodniczący RM  - podziękował za wolę współpracy i zaangażowanie oraz za życzenia 
świąteczne. 
 



Burmistrz złożył wniosek celem odniesienia się w drodze głosowania w sprawie nabycia 
nieruchomości co jest wymogiem prawnym gdyż Burmistrz nie może dysponować zakupem 
majątku bez stosownych uchwał. 
I propozycja - wniosek o zakup nieruchomości za cenę 989 700,00 zł od Zgromadzenia 
Sióstr z zapłatą całej kwoty do 30 czerwca 2020 roku,  
II propozycja - po przeprowadzonej inwentaryzacji nieruchomości przez rzeczoznawcę 
wniosek o nabycie nieruchomości od Sióstr do majątku gminy za kwotę 734 500,00 zł jest to 
kwota po odliczeniu dotacji udzielonej przez samorząd powiatowy w wysokości 255 200,00 zł 
od całości wartości 989 700,00 zł. Pierwsza rata płatna w I kwartale w roku po upływie roku 
w którym dokonano sprzedaży nieruchomości, pozostałą kwotę należy rozliczyć w pięciu 
równych ratach płatnych do 31 marca roku następnego. Burmistrz poinformował, że nakłady 
oszacowane przez rzeczoznawców budowlanych celem dostosowania nieruchomości do 
działalności i obiektu świadczącego usługi w zakresie zdrowia i opieki społecznej sięgają 
wstępnie 1 500 000,00 zł.   
 
Janusz Gorczycki - uważa  że wniosek zaproponowany przez właściciela jest nie do 
przyjęcia. Zaproponowana kwota jest bardzo wysoka dla budżetu. Radny będzie głosował 
przeciw.  
 
Barbara Sobczyńska - popiera radnego, propozycja finansowa jest nie do przyjęcia. Radna 
uważa, że budynek jest historią jednak przeważają względy finansowe, które są dużym 
zobowiązaniem finansowym dla Gminy. Radna jest na nie nad pierwszą propozycją. 
 
Stanisław Hajłasz - uważa, że pierwsza  propozycja jest najdalej idąca a druga propozycja 
wychodzi naprzeciw. Radny uważa, że trzeba się zastanowić i rozważyć propozycję czy taki 
budynek i taka działalność jest potrzebna.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że budynek nie jest Gminie bardzo potrzebny ale jest istotny w 
zestawieniu Gminy, która ma za zadanie w tym obszarze niesienia pomocy, wspierania 
klubów seniora. Nie jest to transakcja  za wszelką cenę ale z uwagi na aspekt moralny. 
Finansowanie tej nieruchomości przedstawione w pierwszej propozycji jest odległe a w 
drugiej propozycji rozwiązanie daje szanse odłożenia sprawy w czasie do roku 2024-2025 co 
nie jest nadmiernym obciążeniem budżetu Gminy. Pozyskanie środków na remont będzie 
możliwe z innych funduszy. Poinformował, że Gmina rocznie za pobyt mieszkańców Gminy 
w innych ośrodkach na terenie powiatu ponosi koszty około 350 000,00 zł.   
 
Janusz Gorczycki - uważa, że są ważniejsze sprawy w Gminie. Środki można ulokować na 
bardziej przyziemne  sprawy jak wodociągowanie Rudawy i  Małego Tłumaczowa.  
 
Czesława Jarzyńska - popiera drugą propozycję. Obawia się jednak, że inwestor z zewnątrz 
wykupi budynek.   
 
Dawid Wnęk - zapytał, czy druga opcja jest na etapie gminnym bo siostry odrzuciły 
propozycję i proponują tylko pierwszą propozycję wykupu bez bonifikaty.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że przedstawiona propozycja została dwukrotnie odrzucona przez 
przedstawicieli Sióstr oraz w bezpośredniej rozmowie z Burmistrzem. Na chwilę obecną nie 
przewidują zmiany żadnych warunków nabycia jak te własne. Kapitał pochodzący z majątku 
jest potrzebny Siostrom na realizację zakonnych celów. 
 
Barbara Sobczyńska - zapytała czy gmina ma wyłączność na negocjacje w sprawie 
sprzedaży budynku, czy inny inwestor interesuje się budynkiem.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że wszystkie rozmowy objęte są klauzulą. Taką wiedzę mają tylko 
Siostry. 



 
O godz. 1901 Przewodniczący RM ogłosił przerwę techniczną celem sporządzenia szablonów 
do głosowania. 
O godz. 1915 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie I propozycję nabycia nieruchomości 
przedstawionej przez Zgromadzenie Sióstr za kwotę 989 700,00 zł z zapłatą do 30 czerwca 
2020r. 
 
Głosowało 13 radnych:  za - 0    przeciw - 13  wstrzymało się - 0 - propozycja nie została 
przyjęta. 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie II propozycję wypracowaną przez Gminę tj. 
zakupu za kwotę 734 500,00 zł z rozłożeniem na 5 rat. Pierwsza rata płatna w roku 
następnym po dokonaniu transakcji do 31 marca 2019r. 
 
Głosowało 13 radnych:  za - 11   przeciw -  2   wstrzymało się - 0 propozycja wypracowana 
przez Gminę została przyjęta. 
 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Burmistrz złożył wszystkim radnym i mieszkańcom życzenia z okazji Świąt Bożego 
Narodzenia oraz Nowego Roku. Burmistrz podziękował wszystkim za dotychczasową 
współpracę. Burmistrz zaprosił wszystkich obecnych na spotkanie w dniu 28 grudnia br. o 
godz. 1430 . 
 
Przewodniczący RM podziękował Burmistrzowi za życzenia oraz złożył wszystkim radnym i 
mieszkańcom życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku. 
 

Ad. 10 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął III sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołowała:             Przewodniczący Rady Miejskiej  

Lucyna Połowczuk      w Radkowie 

               Aleksander Mielniczuk 

                                              

  


